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Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzata 
8056 Bakonycsernye, Rákóczi u. 83. 

 

 
 
JEGYZŐKÖNYV 

 
Készült: Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 2023. 
február 10. napján 8:00 órai kezdettel megtartott soros képviselő-testületi ülésén.  
 
Jelen vannak:  

Turi Balázs     polgármester 
Ackerman József Zoltán  alpolgármester 
Berze Attila    képviselő 
Osgyán Gábor Ferenc  képviselő 
Szarka István János  képviselő 
Varsányi Ferencné   képviselő 

 
Tanácskozási joggal:  

Fidrich Tamásné    jegyző  
 

Turi Balázs polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
képviselő-testületi ülés határozatképes, mivel a megválasztott 7 fő képviselő-testületi 
tagból 5 fő megjelent, az ülést megnyitotta.  
Jegyzőkönyv hitelesítőnek Szarka István János képviselőt javasolta, melyről a testület 
az alábbi határozatot hozta.  

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 

A szavazás eredménye:5 igen 0 nem 
 

Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
42/2023. (II.10.) határozata 

a jegyzőkönyv hitelesítő személyéről  
 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a mai napon 
megtartott testületi ülés jegyzőkönyvének hitelesítésével Szarka István János 
képviselőt választotta meg.  
 

Tárgyalandó napirendi pontokra a meghívóban szereplőektől eltérően tett 
javaslatot:  

 
1./Javaslat MFP Rózsa utca III. projekt közbeszerzési eljárás lefolytatására vállalkozó 
kijelölése 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
2./ Javaslat „Bakonycsernye Rózsa utca csapadékvíz rekonstrukció és szélesítés 
tárgyú közbeszerzési eljárás” MFP „Bakonycsernye Rózsa utca II. szakasz szélesítése 
című projekt önrészének igazolására  
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Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
3./ Javaslat fecskeházi albérlő kijelölésére 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
4./Javaslat Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat 2023. évi költségvetésének 
beterjesztésre 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
5./ Javaslat óvoda nyári zárva tartásának engedélyezésére 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
6./ Mór  Város Önkormányzat szociális tárgyú rendeletének véleményezése 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
A tárgyalandó napirendre egyéb módosító javaslat nem érkezett. A polgármester 
szavazásra bocsátotta a tárgyalandó napirendre tett javaslat elfogadását az 
elhangzottak szerint: 
 

A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 
A szavazás eredménye:5 igen 0 nem 

 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  

43/2023. (II.10.) határozata 
a napirendi pontok elfogadásáról 

 
1./Javaslat MFP Rózsa utca III. projekt közbeszerzési eljárás lefolytatására 
vállalkozó kijelölése 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
2./ Javaslat „Bakonycsernye Rózsa utca csapadékvíz rekonstrukció és 
szélesítés tárgyú közbeszerzési eljárás” MFP „Bakonycsernye Rózsa utca II. 
szakasz szélesítése című projekt önrészének igazolására  
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
3./ Javaslat fecskeházi albérlő kijelölésére 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
4./Javaslat Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat 2023. évi 
költségvetésének beterjesztésre 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
5./ Javaslat óvoda nyári zárva tartásának engedélyezésére 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
6./ Mór  Város Önkormányzat szociális tárgyú rendeletének véleményezése 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
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1./Javaslat MFP Rózsa utca III. projekt közbeszerzési eljárás lefolytatására 
vállalkozó kijelölése 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
 
Turi Balázs polgármester: Tájékoztatta a testület tagjait, hogy a közbeszerzési eljárás 
lefolytatásához három vállalkozótól kértek be árajánlatot. Javasolja a legolcsóbb 
árajánlatot adó Albensis Kft kijelölését. 
 
Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester szavazásra bocsátotta a 
közbeszerzési eljárás lefolytatására vállalkozó kijelölését. 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 

A szavazás eredménye:5 igen 0 nem 
 

Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
44/2023. (II.10.) határozata 

a MFP Rózsa utca III. projekt közbeszerzési eljárás lefolytatására vállalkozó 
kijelöléséről 

 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyar Falu 
Program – Út, híd, kerékpárforgalmi létesítmény építése/felújítása elnevezésű 
pályázat megvalósítása érdekében szerződést köt a Albensis Területfejlesztési 
Nonprofit Kft-vel (8000 Székesfehérvár, Deák F. u. 7-9. fsz.; adószám: 
25462166-2-07) közbeszerzési feladatok ellátására bruttó 635 000 Ft azaz, 
bruttó Hatszázharmincöt-ezer forint értékben.  
Felhatalmazza a polgármestert a határozat mellékletét képző szerződés alá 
írására. 
 
Felelős: polgármester 
határidő: azonnal 
 
 
 

2./ Javaslat „Bakonycsernye Rózsa utca csapadékvíz rekonstrukció és 
szélesítés tárgyú közbeszerzési eljárás” MFP „Bakonycsernye Rózsa utca II. 
szakasz szélesítése című projekt önrészének igazolására  
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 

 
Turi Balázs polgármester: Tájékoztatta a képviselő – testületet, hogy a beérkezett 
ajánlattevői kérdések tisztázása közben derült fény arra, hogy a költségvetési 
kiírásban a mennyiségek módosítása szükséges. Ennek megfelelően a tervező által 
az anyag átdolgozásra került, s az új, 2023. évi mennyiségi számítások alapján előre 
láthatólag 5.160.151 Ft+ áfa összeggel emelkedik a 2021-ben meghatározott önrész 
összege. 

 
Szarka István János képviselő: Ki számolt rosszul? 
 
Turi Balázs polgármester: A tervező. 

 
Varsányi Ferencné képviselő: Melyik mennyiséget érinti? 
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Turi Balázs polgármester: A bedolgozandó aszfaltot.  
 
Turi Balázs polgármester: Ez plusz 80.000 Ft-tal növeli az önkormányzat 
hozzájárulását, hiszen ezért új hirdetmény kell közzé tenni, melynek díját ismételten ki 
kell fizetni. 
 
Szarka István János képviselő: A tervezővel nem lehetne kifizettetni ezt a 80.000 Ft-
ot, mivel ő számolta el?  Véleménye szerint ez egy jó verseny lesz a pályázóknak. 
 
Turi Balázs polgármester: Egyetért Szarka István János képviselővel, hiszen, ha sok 
pályázó van a beruházásra, ezt azt jelenti, hogy kevés a munka és alacsonyabb 
árajánlatokat fognak adni. 
 
Osgyán Gábor Ferenc képviselő megérkezett az ülésterembe, így a jelenlévők száma 
6 főre emelkedett. 
 
További kérdés hozzászólás nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsájtotta 
a „Rózsa utca csapadékvíz rekonstrukció és szélesítés” tárgyú pályázat önrész 
módosításának elfogadását. 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 6 fő 

A szavazás eredménye:6 igen 0 nem 
 
 

Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
45/2023. (II.10.) határozata 

A „Rózsa utca csapadékvíz rekonstrukció és szélesítés” tárgyú pályázat 
önrész módosításának elfogadásáról 

 
 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a TOP-2.1.3-
16-FE1-2021-00015 azonosító számú „Bakonycsernye Rózsa utca 
csapadékvíz-elvezető hálózat rekonstrukciója – című, valamint a Magyar 
Faluprogram „Bakonycsernye II. szakasz szélesítése” című projektet magában 
foglaló „Rózsa utca csapadékvíz rekonstrukció és szélesítés” tárgyú 
közbeszerzési eljárás lefolytatásához szükséges önrész összegének 
módosításáról az alábbi döntést hozza: 
A képviselő-testület által az eljárás megindításakor meghatározott nettó 
700.000 Ft önrész összegét, 5.160.151 Ft+27% áfa, azaz bruttó 6.553.392 Ft 
összeggel megemeli.  
Kinyilatkozza, hogy ezen összeget a 2023. évi költségvetésében biztosítja.  
Jóváhagyja a polgármester által a rendelkezésre álló fedezetről szóló 
nyilatkozat aláírását. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
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3./ Javaslat fecskeházi albérlő kijelölésére 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 

 
Turi Balázs polgármester: Tájékoztatta a képviselő- testületet, hogy Nyári István 
József Attila 4. szám alatti lakos albérletre jelentkezett. Jelentkezésekor minden 
lakhatási feltétel el lett mondva, ha fecskepár jelentkezik és nincs üres lakás, 
valamelyik albérlőnek ki kell költöznie. Polgármester úr felhívta a figyelmet, hogy egy 
lakás továbbra is fent van tartva az általános iskola részére szolgálati lakásként. 
Elmondta, hogy a napokban megkereste Bihari Róbert iskolaigazgató úr, mert lehet, 
hogy lenne rá egy pedagógus lakó. 
 
Szarka István János képviselő: Nyári István egyedül költözne be? 
 
Osgyán Gábor képviselő: Igen. 
 
További kérdés hozzászólás nem volt, polgármester úr szavazásra bocsájtotta Nyári 
István albérlőnek való kijelölését a Fecskeházban. 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 5 fő 

A szavazás eredménye:5 igen 0 nem 
 

Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
46/2023. (II.10.) határozata 

fecskeházi albérlő kijelöléséről 
 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a tulajdonában 
álló Fiatalok Garzonházába (Fecskeház) Nyári István 8056 Bakonycsernye, 
József Attila utca 4. szám alatti lakost 2023. március 01-jétől albérlőnek jelöli ki 
őt a fsz/6 számú lakásba. 
 
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a határozat mellékletét képező 
lakáshasználati szerződést aláírja. 
 
Felelős: Turi Balázs polgármester 
Határidő: 2023. 03.01.  
 

4./Javaslat Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat 2023. évi 
költségvetésének beterjesztésre 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 

 
Turi Balázs polgármester: A jogszabályi előírásoknak megfelelően elkészült az 
önkormányzat költségvetési tervezete, mely tartalmazza a hivatal és az óvoda 
költségvetését is. A bevételi oldalról elmondható, hogy az állami normatíva 
nagyságrendileg a tavalyival megegyező. 
Ez alól kivétel a rezsitámogatás címén kapott 16.090.000 Ft, amit egyébként nem 
látnak külön sorban a képviselők, mert az elosztva területenként jelentkezik: 
közvilágításhoz 4.290.000 Ft, óvoda üzemeltetéshez 7.430.000 Ft és üzemeltetési 
költségekhez 4.370.000 Ft pluszot jelent. 
Kiemelte, hogy a kiegészítő bértámogatásoknál a tervezett 0 Ft azért szerepel, mert 
ez idáig közölt adatoknál nem látják a minimálbér emeléshez szükséges forrás állami 
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részét. Tehát amíg tavaly magkapták rá a fedezetet, addig idén mindezidáig nincs róla 
információ, így az önkormányzatnak kell fedeznie. A helyi adóknál a képviselőtestület 
által megemelt 9000 Ft-ról 13.500 Ft-ra, összességében több, mint 5.000.000 Ft 
emelkedést várnak a tavalyi évhez képest. 
Az iparűzési adóknál a tavalyi számok vannak betervezve, mind a vállalkozók, mind 
az állam kiegészítő támogatás vonatkozásában. 
Elmondta, hogy az a kedvezmény, amit az állam nyújt a kis-és közép vállalkozások 
számára miszerint csak az 1 %-ot kell megfizetni az önkormányzat részére nem 
vonatkozik mindenkire, a nagy cégeknek továbbra is a 2 %-ot kellett fizeti. 
Hangsúlyozta, hogy mindig felmerül a kérdés, hogy az itt maradt IPA és az állami 
kiegészítő támogatás összértéke, hogy áll a régebbi módszerhez képest, tehát amikor 
az önkormányzatnak fizették mind a 2 %-ot. Átvizsgálva a számadatokat, elmondható, 
hogy az önkormányzat helyzete rendben van, összességében nem jártak rosszabbul. 
A működési bevételeknél a temetőnél dupla emelkedéssel számoltak, hiszen itt 
megemelték a régebbi díjakat, és bevezetésre kerültek az új tételeket is pl. ravatalozó 
használat, hűtőhasználat, vállalkozók által fizetendő díjak. 
Tájékoztatta a testületet a felhalmozási tőke bevételekről. Elmondta, hogy ingatlan 
értékesítés egy erősen kérdőjeles dolog, itt fel kell mérni mik azok a döntően külterületi 
földek, amiket értékesíteni lehet. Ismertette, hogy a felhalmozási bevételeknél pedig 
az elnyert pályázatok eddig meg nem kapott összegei szerepelnek. A várható 
maradvány pedig az elnyert és tavalyi évben megnyert pályázatok már megérkezett 
és fel nem használt összegei szerepelnek döntően. Kérte a testületet tagjait, tegyék 
fel kérdéseiket a beterjesztett anyaggal kapcsolatban, illetve tegyék meg javaslataikat 
a költségvetési hiány csökkentésére.  
 
Varsányi Ferencné képviselő: a NEAK-nál a háziorvosi szolgálat támogatására két 
soron szerepel a 17.000.000 Ft körüli összeg. Mit takar ez? 
Csik Ildikó pénzügyi vezető: Elmondta, hogy az egyik sor a működtetés, azaz 
17.686.000 Ft a másik a bértámogatás összege. 
 
Turi Balázs polgármester: Folytatta a kiadási oldal ismertetésével. Felhívta a figyelmet, 
hogy a valaha volt legnagyobb költségvetés tervezésnek állnak neki. Pályázatok nélkül 
511.000.000 Ft lenne az önkormányzat költségvetése. Elmondta, hogy ha az adott 
területekről összességében kell beszélnie, akkor elmondhatja, hogy a tervezéskor 
figyelembe vették a várható rezsi kiadás növekedés, a pályázatok megvalósításához 
prognosztizált önerőt, mindezekkel együttesen a biztonságos működést. Általában így 
szokták előkészíteni a költségvetést, hogy a tavalyi teljesítést veszik alapul. Ez idén is 
így van, viszont felhívta a figyelmet, hogy tavaly ősztől nagyon visszafogott 
költségvetés jellemezte az önkormányzatot. Akkor már lehetett tudni, hogy a 
rezsiemelkedés nehéz helyzetbe hozza az önkormányzatot, így igyekeztek spórolni 
minden egyes szektorban. Ez azt jelenti, hogy a tavalyi teljesítés jóval alatta van a 
megszokottnak, így az idei tervezésnél is ezek a számok vannak beállítva, annyi 
különbséggel, hogy a várható 15% drágulással számoltak. Véleménye szerint, mert 
bár biztosan lehetne egyes területekről még az általános működtetésről levenniük, ezt 
semmiképpen sem javasolja, mert az valószínű veszélyeztetné az adott terület 
működését.  Elmondta, hogy biztos az is, hogy vannak erősen kérdőjeles tételek is a 
költségvetésben. Ilyenek pl. a kiadási oldalon szereplő pályázati önerőre beállított 
összegek, amikre választ a közbeszerzési eljárások lefolytatása után kaphatnak.  Ezek 
tehát mozdulhatnak pozitív és negatív irányba is. Nyilván, ha az előbbi valósul meg 
azzal könnyebben “birkózik” meg az önkormányzat, mint ha még kell esetleg 
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hozzátenni valahonnan. Az elmúlt éves tapasztalat az, hogy nem igen van olyan 
pályázat, ahol gyakorlatban ne kellett volna valamennyi önerőt hozzá tennie az 
önkormányzatnak, főleg úgy, hogy plusz műszaki tartalmat vállalt a képviselő-testület 
(pl. Rózsa utca csapadékvíz és szélesítés). 
A temető fenntartásnál elmondta, hogy a vadak végett kerítésfelújítás szükséges, a 
kerítésdrót 20.000 Ft, Kovács Attila tuskózási munkálatai 400.000 Ft-ba kerülnek. 
Főbejáratot meg kell csinálni, aminél bruttó 300.000 Ft az anyagdíj és 300.000 Ft + 
ÁFA a munkadíj, így összesen 1.350.000 Ft a várható bekerülési összeg. 
 
Berze Attila képviselő: Véleménye szerint vadkerítést kellene feltenni, ami magasabb 
a jelenleginél. 
 
Turi Balázs polgármester: Ha vadkerítést tesznek fel, ahhoz több pénz kell, de ha az 
őz meg van hajtva azt is átugorhatja. Ha nagyobbat szeretnének, akkor magasabb 
oszlopokra is kell plusz pénzt tervezni. A nagykaput is zárni kell. Szeretnének tenni 
mellé egy kisajtót, ahol a mozgáskorlátozottak elektromos robogókkal be tudnak járni. 
Kérte a képviselő testület véleményét, hogy tervezzenek be még plusz 200.000 Ft-ot 
erre a feladatra. 
 
Berze Attila képviselő: Legalább 200 méter kerítés drótot kellene venni, így igen,  
mindenképpen. 
 
Turi Balázs polgármester: Elmondta, hogy öt nagy pályázat van tervben ebben az 
évben. Az Egészségházra meg fog érkezni a 399.000.000 Ft, önerő biztosan fog 
szükségeltetni hozzá. Legaktuálisabb pályázat a Rózsa u. II. szélesítés és 
csapadékvíz, mely közbeszerzési eljárás alatt van. Bárki pályázhat, nyílt eljárású de 
figyelni kell, hogy aki nagyon alacsony árajánlatot ad, gyanús lehet, vizsgálni kell, hogy 
alacsony összegből megvalósítható-e. 
 
Ackerman József Zoltán alpolgármester: Amikor bejönnek az árajánlatok, kiválasztják 
a 2 legjobb árajánlattevőt, ez mennyire kötelezi az önkormányzatot, hogy akit kiválaszt, 
annál kell végig maradni? 
 
Turi Balázs polgármester: Ezt a testület dönti el, de a közbeszerzési bizottság fogja 
véleményezni, s terjeszti a testület elé. Eredetileg 18.000.000 Ft volt betervezve új 
aszfaltra, de javasolja, hogy 8.000.000 Ft-ot tegyenek erre a feladatra. Ez akkor lesz 
biztos, amikor február 21-én eredményt hirdetnek. Úgy gondolja az a 18.000.000 Ft a 
nagy versenyhelyzet végett, jelentősen csökkenni fog. 
 
Berze Attila képviselő: Mi van akkor, ha mégsem aszfaltoznának? 
 
Turi Balázs polgármester: Ezt már elfogadták, ezt már el kell készíteni, műszaki 
feltételek is így lettek kialakítva.  
 
Osgyán Gábor Ferenc képviselő: Ugyanúgy vonatkozik minden pályázatra? 
 
Turi Balázs polgármester: A Rózsa III.- t nem kell feltétlenül megvalósítani 2023-ban. 
Bármikor is csináljuk, külön közbeszerzési eljárást kell majd lefolytatni. 
Csapadékvíznél márciusra várható szerződéskötés, akkor lehet látni pontosan az 
önrész összegét.  
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Majd áttért a Főtér kialakítása pályázatra. Elmondta, hogy ha meglesznek az 
engedélyek el tudják indítani a közbeszerzésre, nyílt pályázat 0 Ft önrésszel, de a 
biztonság kedvéért 5.000.000 Ft-ot itt is javasol betervezni. 
Tájékoztatta a jelen lévőket, hogy a Kisgyóni útnál szerződés van az önerő közös 
megfinanszírozására a Vadex Zrt-vel, valamint Balinka Község Önkormányzatával. 
Bakonycsernyére 2023-ra 2.423.496 Ft az önerő összege.  Felhívta a figyelmet, hogy 
a vállalkozó előleget kérhet, a teljes összeget csak azután, ha befejeződik a projekt. A 
támogatás összege 213.000.000 Ft, az előleg 106.600.000 Ft, melyet már megkaptak 
és melyből már fizettek dologi kiadásokat. 
Elmondta, hogy a vállalkozó kifizetésére két megoldás jöhet szóba: Az önkormányzat 
hitelt vesz fel és amikor az államtól megkapják a pénzt visszafizetik a hitelt. Másik 
megoldás, ahogy jönnek a részszámlák benyújtják lehívásra. Így tudnák elszámolni. Itt 
problémát okozhat, hogy csak kifizetett számlát tudnak lehívni. 
A további kiadás csökkentés esetlegesen a nem kötelező feladatok elhagyásával 
történhet, melyre vonatkozóan egy lista készült. Ezekből dönthet a képviselő-testület, 
melyek legyen elhagyva a 2023. évben azzal a feltétellel, ha évközben plusz forrás 
érkezik, vagy valamely kiadási tétel nem szükséges, akkor a felszabaduló pénzösszeg 
az elhagyott feladatokra fog fordítódni. Azt is határozza meg a testület, hogy melyik 
elhagyott feladat fog majd elsőbbséget élvezni, ha plusz forrás érkezik. 
Javasolta a polgármester teljesítményértékelés és járulékainak, valamint a dolgozói 
rezsitámogatás felfüggesztését. A rezsivédelmi alapba a képviselő testület, amit 
eladott önkormányzati területeket bele tudja tenni, de akár át is tudja csoportosítani pl.  
az egészségházhoz, vagy a térhez LED-es lámpák fedezetére. Ebben az esetben az 
önrész a rezsivédelmi alap összegével csökkenhet. Tájékoztatta a testületet, hogy a 
kátyúzásra bent hagyná az 500.000 Ft-ot. Földhordásnál gépbérletre 2.000.000 Ft van 
betervezve. Igaz van traktora az önkormányzatnak, de a gépkezelő gyakorlata nincs 
olyan szinten, és nincsenek olyan speciális kiegészítői a gépnek, amelyek pl. a 
vállalkozónak egy árvízvédelemnél megvan. Közvilágítás 1.924.000 Ft, a főúton 
minden második lámpatest ki lenne kapcsolva. Elmondta, hogy a Rikkancs újság éves 
költsége 837.000 Ft a szerkesztés 248.000 Ft, ő ezt mindenképpen meghagyná hiszen 
a 70 év feletti lakosságnak egy az egyetlen kommunikációs lehetősége a település 
történéseivel kapcsolatban. Majd rátért a rendezvényekre, elmondta, hogy itt 
6.955.000 Ft van betervezve, ebből 4.400.000 Ft a Falunapokra kerülne elkülönítésre. 
Véleménye szerint minden környező településen tartanak falunapot. 
 
Ackerman József Zoltán alpolgármester: A falunapot nem tartaná meg. 
 
Szarka István János képviselő: Az embereknek kell a szórakozás. 
 
Veres Árpád pénzügyi bizottság tag: Meg lehet tartani, de szerényebb körülmények 
között. 
 
Osgyán Gábor Ferenc: A polgármester teljesítményértékelést ütemezzük át november 
végére. 

 
Szarka István János képviselő: Ha a polgármester teljesítményértékeléséről vagy 
falunapról van szó, akkor az utóbbit húzzák le a listáról. Felhívta a figyelmet, hogy 
milyen társadalmi következménye lesz, ha a közvilágítást lekapcsolják, de a 
háromnapos falunap meg lesz tartva. 
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Turi Balázs polgármester: A Majálisra több csernyei látogat el, mint egy falunapra. 
Vannak olyanok, akik ilyenkor direkt elutaznak otthonról, mert zavarja őket a zene. 
Elmondta, hogy a tavalyi majális jól sikerült, zömében csernyeiek voltak. Akkor 
1.000.000 Ft-ot LEADER pályázaton nyert el a Sport Egyesület, mellyel a rendezvény 
pluszban meg lett támogatva. Javasolja, hogy a Falunapra szánt 4.400.000 Ft-ból 
tegyenek át 1.600.000 Ft-ot a majálisra. Így tudnának ingyenes körhintát biztosítani és 
akár egy zenekart is meghívni estére.  
Amennyiben plusz bevétel érkezik év közben egy napos falunapban még el lehetne 
gondolkodni.  
 
A képviselő testület átnézte a kormányzati funkciók szerinti lapokat, egyetértett 
azokkal és a 11.540.000 Ft hiány fedezetét a következő tételekből javasolták 
megoldani: 
Rezsivédelmi alap:    – 2.152.000 Ft 
Rezsi támogatás: – 3.900.000 Ft 

- járuléka: - 1.666.000 Ft 
Nyugdíjba vonulás miatti járulék csökkenés: -304.000 Ft 
Külterületi utak: - 200.000 Ft 
Árvízvédelem: - 500.000 Ft 
Falunapi rendezvényről átcsoportosítva 1.600.000 Ft Majálisra, továbbá 2.800.000 Ft 
a hiány csökkentésére 
Egyéb anyag: - 32.000 Ft 
A hiány így teljes egészében lefedésre került.  
 
Berze Attila Pénzügyi és Településüzemeltetési Bizottság elnöke: Pénzügyi- és 
Településüzemeltetési Bizottság javasolja elfogadásra a 2023. évi költségvetés 
előterjesztését. 
 
További kérdés hozzászólás nem hangzott el, polgármester szavazásra bocsájtotta a 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat 2023. évi költségvetés beterjesztésének 
elfogadását. 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 6 fő 

A szavazás eredménye: 6 igen 0 nem 
 
 

Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
47/2023. (II.10.) határozata 

a 2023. évi költségvetés tervezet beterjesztésének elfogadásáról 
 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete figyelemmel 
Magyarország 2022. évi költségvetéséről szóló XC. törvényben foglaltakra, az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 24. § (3) bekezdésében 
foglaltak alapján Bakonycsernye Nagyközség polgármestere által beterjesztett 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzatának 2023. évi költségvetési 
rendelettervezetét megtárgyalta és a költségvetési hiány lecsökkentésére 
alábbi módosítások átvezetését javasolta: 
- Rezsivédelmi alap:     2.152.000 Ft-tal, 
- Rezsi támogatás és járulékai:  5.566.000 Ft-tal, 
- Nyugdíjba vonulás miatti járulék csökkenés: 304.000 Ft-tal, 
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- Külterületi utak karbantartása:  200.000 Ft-tal, 
- Árvízvédelem:  500.000 Ft-tal, 
- Egyéb anyag 32.000 Ft-tal kerüljön lecsökkentésre. 
- Falunapi rendezvényről 1.600.000 Ft kerüljön átcsoportosításra a 
Majálisi rendezvényre, továbbá 2.800.000 Ft a hiány csökkentésére kerüljön 
elvonásra a rendezvényekből. 
 Felhívja a jegyzőt, hogy a fenti döntésnek megfelelően a rendelet tervezetet 
készíttesse el és a polgármester a következő soros testületi ülésre, de 
legkésőbb március 15.-ig zárószavazásra terjessze be a képviselő-testület elé. 
 
Felelős: polgármester/jegyző 
Határidő: 2023. március 15. 
 

 
 
5./ Javaslat óvoda nyári zárva tartásának engedélyezésére 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 

 
Turi Balázs polgármester tájékoztatta a képviselő-testület tagjait, hogy beérkezett az 
óvoda vezetőtől az óvoda nyári zárva tartására vonatkozó kérelem 

 
A szavazásban részt vett képviselők száma: 6 fő 

A szavazás eredménye: 6 igen 0 nem 
 
 

Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének  
48/2023. (II.10.) határozata 

az óvoda 2023. évi nyári zárva tartásának engedélyezéséről 
 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a fenntartása alatt 
álló 
Bakonycsernyei Bóbita Óvoda-Minibölcsőde intézményének az éves karbantartási 
munkálatok elvégzése céljából a nyári zárva tartását az alábbiak szerint 
engedélyezi: 
 

2023. július 17-től augusztus 11-ig. 
 
Amennyibe igény merül fel gyermekfelügyeletre, úgy az intézménynek a felügyelet 
megoldásáról intézkedni szükséges. 
 
Felelős: intézményvezető 
Határidő: 2023. augusztus 11. 

 
6./ Mór  Város Önkormányzat szociális tárgyú rendeletének véleményezése 
Előterjesztő: Turi Balázs polgármester 
Írásos előterjesztés a jegyzőkönyv mellékletét képezi.  
 
Turi Balázs polgármester: Felkérte Fidrich Tamásné jegyző asszonyt a jelenlévők 
tájékoztatására.  
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Fidrich Tamásné jegyző: Ugyanúgy, mint a bakonycsernyei szociális tárgyú 
rendeletnél, úgy Mór városánál is felülvizsgálatra került a rendelet a szociális vetítési 
alap elnevezése miatt. A Móri Többcélú Kistérségi Társulás is megkereste a társult 
önkormányzatokat, hogy szükséges a személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról 
szóló rendeletük módosítása. Kérik a rendelet-tervezet véleményezését. 
 
Turi Balázs polgármester: Javasolja elfogadni.  
 
További kérdés, hozzászólás nem hangzott el. A polgármester szavazásra bocsátotta 
a Móri Többcélú Kistérségi Társulás rendelet tervezetének elfogadását.   
 

A szavazásban részt vett képviselők száma: 6 fő 
A szavazás eredménye: 6 igen, 0 nem 

 
Bakonycsernye Nagyközség Képviselő-testületének 

49/2023. (II.10.) határozata 
a Móri Többcélú Kistérségi Társulás rendelet tervezetének elfogadásáról 

 
Bakonycsernye Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Mór Városi 
Önkormányzat Képviselő-testületének egyes önkormányzati rendeleteknek a 
szociális vetítési alap bevezetésével összefüggő módosításáról szóló rendelet 
tervezetet megismerve, javasolja annak elfogadását.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal 
 

Több kérdés, hozzászólás nem hangozott el. A polgármester az ülést berekesztette. 
 
 
k.m.f. 

 
 
Turi Balázs      Fidrich Tamásné 
polgármester              jegyző 

           
 

 Szarka István János 
                    jkv. hitelesítő 


